

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : DATUK HAJI AHMAD JAZLAN BIN YAAKUB
[MACHANG]
TARIKH : 13 MAC 2019 (RABU)

SOALAN NO. 12

Minta **MENTERI KESIHATAN** menyatakan berapakah jumlah hospital yang berdepan dengan masalah kepadatan pesakit yang terlalu tinggi dan apakah langkah yang diambil oleh pihak Kementerian bagi mengatasi masalah ini.

JAWAPAN

Yang di-Pertua,

Hospital-hospital negeri dan berpakar KKM mempunyai kepadatan pesakit yang sangat tinggi berbanding hospital tanpa pakar, di mana kadar *Bed Occupancy Rate* (BOR) adalah 75.0% dan ke atas. Terdapat 33 (25.0%) buah hospital KKM mengalami masalah ini (data HMIS 2016). Bagi mengatasi masalah ini, KKM sedang melaksanakan inisiatif Hospital Kluster di mana tiga atau lebih hospital dengan sekurang-kurangnya satu hospital berpakar di dalam kawasan geografi yang sama digabungkan di bawah satu sistem.

Semua sumber termasuk sumber manusia, fasiliti, peralatan dan lain-lain di dalam hospital-hospital di dalam kluster akan dikongsi dan dioptimumkan penggunaannya bagi meningkatkan kualiti perkhidmatan yang disampaikan. Dengan itu penggunaan katil bagi hospital-hospital yang kurang digunakan dapat dipertingkatkan di samping mengurangkan kesesakan di hospital berpakar.

NO SOALAN : 12

Sehingga kini, telah terbentuk 25 Hospital Kluster di 12 negeri melibatkan 88 buah Hospital KKM, ini merangkumi 60.7% daripada jumlah keseluruhan hospital KKM. Daripada 12 negeri, enam (6) negeri iaitu Melaka, Negeri Sembilan, Pulau Pinang, Terengganu, Pahang dan Kelantan telah selesai melaksanakan kluster di kesemua hospital di negeri masing-masing. Manakala Sabah telah membentuk empat (4) Hospital Kluster. Negeri Perak, Kedah dan Sarawak membentuk dua (2) Hospital Kluster dan Negeri Johor dan Selangor masing-masing telah membentuk satu Hospital Kluster. Inisiatif ini telah mula dilaksanakan sejak 2014 melalui pembentukan Kluster Rintis. Inisiatif akan terus dipeluaskan secara berperingkat sehingga semua Hospital KKM yang bersesuaian dapat diklusterkan.

Melalui inisiatif Hospital Kluster, pesakit dapat dipindahkan ke Hospital-hospital yang kurang padat di dalam Kluster masing-masing. Penempatan pakar yang bersesuaian juga dilaksanakan di Hospital Tanpa Pakar secara tetap dan bergilir. Seseengah perkhidmatan yang bersesuaian termasuk pembedahan dapat dipindahkan dari hospital berpakar yang sesak ke Hospital Tanpa Pakar. Fasiliti di Hospital Tanpa Pakar akan ditambah baik dari semasa ke semasa.

Sekian, terima kasih.